

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, March 3, 2017 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 3 mars 2017 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

M.-C. Aubin
A. Avolonto
C. Clark-Kazak
C. Coates
E. Coburn
B. Connell
A.-A. Cyr
L. Frew
M. C. Guzmán
L. Hébert
V. Hildebrand
G. Houle
D. Ipperciel
L. Jackson

A. Karoui
W. Maas (Chair)
I. Martin
N.-G. Martineau
B. Morgan
S. Paradis
A. Pyée
I. Roberge
J. Robinson
D. Savard
B. Singer
A. Zamora
J. McDonough Dolmaya
M. Palamarek

K. Reynolds
K. Fowley
A. Sartori
E. Ascencio
L. Berkirsky
K. Clark
J.-P. D'Angelo
N. Goel
A. Golijanin
J. Hajduk
E. Leahy
D. Norenbert
A. Rashad
M. Turner

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

2. Minutes of the previous meeting

▪ January 27, 2017

The minutes were approved.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

There were none.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 35.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 27 janvier 2017

Le procès-verbal est approuvé.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

Il n'y en a aucune.

5. Principal's and Associate Principal's Remarks

The Principal talked about the following:

- US Travel Ban - he commended the Glendon Community for the display of solidarity and welcomed all initiatives to help as much as possible.
- He invited members of Council to nominate candidates for the Honorary Doctorates, especially women
- Glendon Indigenous Strategy – a document will be tabled by PPNC at the next Council's meeting
- Experiential Education – M. Ah Choon will be invited to make a presentation on March 31st Council's meeting
- [Budget](#) – he gave a summary of the current budgetary situation, outlining the various challenges Glendon has to deal with for the next few years. He highlighted the deficits and the decline in enrolments.

The Associate Principal Academic reminded members of the Open House on Sunday, March 5, 2017 and of 2 events at Glendon in connection with York's mental health and wellbeing awareness month on March 13 and March 22.

The Associate Principal Research & Graduate Studies invited nominations for the Principal's Research and Teaching Excellence Awards. She also mentioned an upcoming seminar on Linguistic Diversity and process for welcoming visiting scholars.

6. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

D. Savard presented the reports from CASTL, and the following submissions were **approved**:

- Changes to requirements: [French Studies](#), [Linguistics & Language Studies](#), [School of the Arts, Performance, Media and Design](#)

5. Remarques du principal et des vice-principaux

Le principal mentionne les points suivants :

- « US Travel Ban » - il félicite la communauté de Glendon pour la solidarité dont elle a fait preuve et soutient toutes initiatives pour aider autant que possible.
- Il invite les membres du Conseil à nommer des candidats pour le doctorat honoris causa, en particulier des candidates
- Stratégie autochtone de Glendon – un document sera présenté par le CDPMC à la prochaine séance du Conseil
- Education expérientielle – M. Ah Choon sera invité à faire une présentation à la séance du 31 mars du Conseil.
- [Budget](#) – il donne un résumé de la situation budgétaire actuelle, soulignant les différents défis auxquels Glendon doit faire face pour les prochaines années. Il souligne les déficits et la baisse des inscriptions.

Le vice-principal aux affaires académiques rappelle aux membres que la journée portes ouvertes se déroulera le dimanche 5 mars 2017. De plus, il y aura 2 événements à Glendon liés au mois sur la sensibilisation aux enjeux associés à la santé mentale et au bien-être prévus pour le 13 et 22 mars.

La vice-principale à la recherche et aux études supérieures invite des nominations pour les prix d'excellence en recherche et en enseignement du Principal. Elle mentionne aussi le colloque sur la diversité linguistique et le processus d'accueil pour les chercheurs invités.

6. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

D. Savard présente les rapports du CNAP et les soumissions suivantes sont **approuvées** :

- Changements aux exigences : Études françaises, Linguistique et sciences du langage, « School of the Arts, Performance, Media and Design »

- New rubric - [Physics](#)

(b) Curriculum Committee

A. Pyée presented the Curriculum submissions from the departments of International Studies, Sociology and Career and Skills Development Centre and they were all **approved**.

(c) PPNC

N. Martineau of PPNC presented the motion pertaining to Indigenous hirings.

While some members expressed their support of the motion, others raised concerns as well. Following the discussion a motion to refer back the motion to the Committee was moved and **approved**.

7. New Business

Lesley Beagrie introduced herself as the Chair of Senate and thanked members for the opportunity to address Council. As co-Chair of the Mental Health Steering Committee, she then made a presentation on the [Mental Health Strategy](#).

8. Adjournment

The meeting was adjourned at 15:40 p.m.

- Nouvelle rubrique - PHYS

(b) Curriculum Committee

A. Pyée présente les soumissions des départements d'études internationales, de sociologie et du centre de carrière et de développement de compétences et elles sont toutes **approuvées**.

(c) CDPMC

N. Martineau du CDPMC présente la motion concernant les embauches autochtones.

Bien que certains membres expriment leur appui pour la motion, d'autres soulèvent également des préoccupations. Suite aux discussions, on propose une motion pour renvoyer la motion au Comité et elle est **approuvée**.

7. Affaires nouvelles

Lesley Beagrie se présente à titre de présidente du Sénat et remercie les membres de l'occasion qui lui est offerte pour s'adresser au Conseil. À titre de la co-présidente du « Mental Health Steering Committee » elle donne un exposé sur la stratégie en matière de santé mentale.

8. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 40.